
PROTOKÓŁ NR LIV/2023 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 19 grudnia 2023 r. 

 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 13 radnych. 

Nieobecni radni: Paweł Cisek, Iwona Mędrkiewicz. 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 16:00 Przewodniczący K. Kozina, który 

po przywitaniu radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że nadzwyczajna Sesja Rady Gminy Damnica 

zwołana została w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

(tekst jednolity: Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) na wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia                  

15 grudnia 2023 r. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Prządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)      otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b)      przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 r. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2023 - 2038. 

4. Zakończenie Sesji. 

 

Ad. 2 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Skarbnik J. Michalska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

wyjaśnień? 

 

 



Radny M. Jarzmicki zwrócił się z pytaniem do Skarbnik J. Michalskiej odnośnie działu 600 

Transport i łączność, drogi publiczne gminne, zwiększono plan o prawie 17.500 zł. dla 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Damnicy w celu zabezpieczenia środków na bieżące 

utrzymanie dróg. Dlaczego aż taka duża kwota, czy jest to kwota poprzetargowa, która należy 

zapłacić wykonawcy na utrzymanie dróg? Czy jest to kwota, którą należy rozdysponować do 

końca tego roku? 

Kolejny dział, to dział 700 Administracja publiczna, urzędy gmin, zwiększa się plan o 32.500 

zł. w celu zabezpieczenia środków na zakup dodatkowych usług. Jakie dodatkowe usługi? 

Dział 801 jednostki budżetowe – szkoła w Damnicy, szkoła w Zagórzycy i szkoła w Damnie, 

Zakład Gospodarki Komunalnej. O co wnioskowali dyrektorzy szkół? Dlaczego zabrakło 

pieniędzy? Czy budżet został źle skalkulowany? 

Dział 921 Biblioteki. O co wnioskowała Dyrektor Biblioteki? 

Dzieł 917 zakłady gospodarki komunalnej – zwiększenie wynagrodzeń o 90.000 zł. 

Dlaczego? 

 

Skarbnik J. Michalska wyjaśniła następująco: 

Dzieł 600 bieżące utrzymanie dróg, są to płatności za odśnieżanie, które jeszcze w tym roku 

będą zrealizowane. Nie były planowane środki na ten cel więc teraz należy je zabezpieczyć. 

Dział 700 urzędy gmin, brakuje środków na usługi, głównie usługi pocztowe. Z końcem roku 

wystawiono bardzo dużo upomnień dot. podatku od nieruchomości, opłaty za śmieci. Ponadto 

wydruki map wykorzystywanie w bieżącej pracy urzędu i wiele innych rzeczy, na które 

należy zabezpieczyć środki. Planowana była mniejsza kwota, gdyż na początku roku nie było 

takiej potrzeby. W ciągu roku zmieniły się ceny, nastąpiły podwyżki cen usług i materiałów, 

dlatego ten budżet jest niewystarczający. 

Jednostki od początku roku zwracały się o środki a wiadomo, że na początku roku budżet jest 

skonstruowany ogólnie. pewnych dochodów nie planuje się dopóki nie wpłyną albo jak jest 

podpisana umowa. Zawsze czeka się do końca roku, zawsze na koniec roku wyjdą płatności, 

które są potrzebne np. w ZS w Damnicy gdzie są nieplanowane nadgodziny nauczycieli. 

Jeszcze miesiąc temu potrzebne było 150.000 zł. kończy się na 90.000 zł. więc o 60.000 zł. 

mniej. To wszystko zmienia się w ciągu roku, są nadgodziny, zastępstwa, zwolnienia 

lekarskie, dodatkowe zajęcia. Dajemy środki na koniec roku, kiedy wiemy dokładnie jaka jest 

rzeczywista kwota potrzeb. Zawsze pod koniec roku środki dla jednostek są zwiększane np. 

Zakład Gospodarki Komunalnej kupuje sprzęt, który musi kupić teraz. 

Dyrektor Biblioteki wnioskowała o środki na wynagrodzenia, ponieważ nie były planowane 

środki na świetlice a tam są zatrudnieni pracownicy na ½ etatu. 

W dziale 917 zakłady gospodarki komunalnej – budżet na początku roku był skonstruowany 

ogólnie, czyli były cięcia w wynagrodzeniach, podobnie jak w budżecie na 2024 rok. Różnica 

między zaplanowanymi środkami przez jednostki o skonstruowanym budżetem to 

7.000.000zł. Tak też było z wynagrodzeniami w Zakładzie Gospodarki Komunalnej. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski stwierdził, że wszyscy są samorządowcami i wszyscy 

zapewne rozumieją jak funkcjonuje budżet gminy i jednostek sektora finansów publicznych. 

Nie sztuką jest zaplanować wszystkie wydatki w ciągu roku, tylko znaleźć pokrycie w 

finansowaniu i to finansowanie niestety nie jest tak, że w styczniu wiadomo dokładnie jakie 



będą dochody w ciągu roku. Więc zamyka się budżet w grudniu po to, aby w minimalnym 

stopniu został zabezpieczony. Natomiast jak przychodzą wpływy w ciągu roku można 

zwiększyć również wydatki. Nie ma złotego środka, aby zamknąć budżet od razu w grudniu 

na przyszły rok i po stronie dochodów i po stronie wydatków. Zmiany wprowadzane są na 

każdej sesji. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda 

Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, 

Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marcin Jarzmicki, Monika Hetnarowicz 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Cisek, Iwona Mędrkiewicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr LIV/592/2023 w sprawie  zmian                     

w budżecie Gminy Damnica na 2023 r., została podjęta. 

 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2023 - 2038. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Skarbnik J. Michalska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie  w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2023 - 2038 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Patryk 

Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marcin Jarzmicki, Monika Hetnarowicz 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Cisek, Iwona Mędrkiewicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr LIV/593/2023 w sprawie zmian             

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2023 - 2038, została podjęta. 

 

 

Ad. 4 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 16:37 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady LIV nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 


